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P R O T O K Ó Ł    Nr  I/06 

 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

z dnia 25 listopada 2006 r. 

 

 
Godzina rozpoczęcia : 9.05 

Godzina zakończenia : 12.50 

 

Miejsce obrad : sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Choroszczy 

 

Radni obecni na Sesji : 

 

1. Jacek Dąbrowski 

2. Piotr Tymiński 

3. Tomasz Kraśnicki 

4. Robert Wardziński 

5. Józef Waczyński 

6. Janusz Sidorowicz 

7. Ireneusz Jabłoński 

8. Adam Mikutowicz 

9. Rafał Łada 

10. Beata Marlena Jeżerys 

11. Piotr Paweł Dojlida 

12. Adam Skoblewski 

13. Aleksander Werpachowski 

14. Kazimierz Cieśluk 

15. Krzysztof Zagórski 

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

1. Stefan Bielski - Zastępca Burmistrza Choroszczy 

2. Romuald Szydłowski – Przewodniczący Rady IV kadencji 

3. Grzegorz Gabrian - Wiceprzewodniczący Miejskiej Komisji Wyborczej w 

Choroszczy 

4. Antoni Bogdan – radny Powiatu 

5. Ireneusz Ordziejewski – radny Powiatu 

6. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

7. Mieszkańcy miasta i gminy. 
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Porządek obrad I Sesji : 

 

1. Otwarcie obrad (przez najstarszego wiekiem radnego seniora). 

 - powitanie radnych, 

 - powitanie pozostałych osób biorących udział w obradach, 

 - wysłuchanie hymnów: narodowego i Choroszczy, 

 - wydanie zaświadczeń o wyborze przez Wiceprzewodniczącego Miejskiej 

Komisji   Wyborczej  w Choroszczy. 

2. Złożenie ślubowania przez nowowybranych radnych. 

 (treść ślubowania w załączeniu). 

3. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

4. Wybór Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

 a/ powołanie Komisji Skrutacyjnej do wyboru Przewodniczącego Rady, 

 b/ zgłoszenie kandydatów na Przewodniczącego Rady, 

 c/ przeprowadzenie głosowania tajnego, 

 d/ ogłoszenie przez Komisję Skrutacyjną wyników głosowania i wyboru   

   Przewodniczącego Rady Miejskiej, 

 e/ podjęcie uchwały 

 f/ przejęcie przez Przewodniczącego Rady Miejskiej prowadzenia Sesji od 

radnego   seniora. 

5. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej. 

 a/ powołanie Komisji Skrutacyjnej do wyboru Wiceprzewodniczącego Rady, 

 b/ zgłoszenie kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady, 

 c/ przeprowadzenie głosowania tajnego, 

 d/ ogłoszenie przez Komisję Skrutacyjną wyników głosowania i wyboru   

   Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej, 

 e/ podjęcie uchwały. 

6. Powołanie Komisji Rewizyjnej. 

a/ ustalenie stanu liczbowego i osobowego Komisji, 

b/ wybór Przewodniczącego, 

c/ wybór Wiceprzewodniczącego, 

d/ podjęcie uchwał. 

7. Powołanie Komisji Stałych Rady Miejskiej. 

a/ zgłoszenie propozycji nazw Komisji i zakresu ich działania, 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

 8.  Ustalenie składów osobowych Komisji Stałych Rady Miejskiej. 

a/ zgłoszenie propozycji, 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwał. 

9. Wybór Przewodniczących Komisji. 

a/ zgłoszenie kandydatów, 

b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwały. 

  10. Wybór Wiceprzewodniczących Komisji. 

a/ zgłoszenie kandydatów, 

b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwały. 

11. Ustalenie diety Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

a/ wystąpienie Burmistrza 
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b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

12. Ustalenie diet Wiceprzewodniczącemu Rady Miejskiej, przewodniczącym 

  Komisji, ich zastępcom oraz radnym Rady Miejskiej . 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

13. Zapytania i wolne wnioski. 

       14. Zakończenie obrad Sesji. 

 

 

mmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmm 

 

 

 

Ad. 1 – 

 Radny Senior w osobie p. Aleksandra Werpachowskiego otworzył obrady  I 

Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy. 

Dziękując za powierzenie mu tak zaszczytnej funkcji zapewnił, że dołoży starań, aby 

obrady I sesji przebiegały sprawnie i zgodnie z prawem. 

W naszym przypadku ustawowy skład rady wynosi 15 radnych. Stwierdził, że w 

sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi qworum, przy którym Rada Miejska  może 

obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Powitał serdecznie przybyłych na obrady I-wszej Sesji i poprosił wszystkich o 

powstanie i wysłuchanie hymnu narodowego i hymnu Choroszczy. 

Następnie obecni na sali obrad minutą ciszy uczcili poległych tragicznie górników w 

kopalni „Halemba” na Śląsku. 

 

 

Ad. 2 - 

 Przystępując do ceremonii złożenia ślubowania przez nowo wybranych 

radnych, poprosił najmłodszego wiekiem radnego, Pana  Roberta Wardzińskiego o 

odczytywanie z listy kolejno z imienia i nazwiska radnych Rady, a następnie 

każdego wyczytanego radnego o powstanie i potwierdzenie woli złożenia ślubowania 

słowem „Ślubuję”. Poinformował, że po słowie „Ślubuję” każdy z radnych może 

dodatkowo wypowiedzieć formułę: .„Tak mi dopomóż Bóg”. Przewodniczący Obrad 

odczytał rotę ślubowania. 

„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, 

ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, 

rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy 

i mieszkańców.” 

Najmłodszy wiekiem radny odczytywał kolejno, z imienia i nazwiska radnych, a 

radni wstawali i wypowiadali słowo „ślubuję”, ewentualnie „,ślubuję, tak mi 

dopomóż Bóg”.  
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Po wyczytaniu wszystkich radnych - pogratulował i stwierdził, że radni, którzy 

złożyli ślubowanie, objęli mandat radnego Rady Miejskiej w Choroszczy 

Korzystając z obecności Przewodniczącego rady poprzedniej kadencji p. Romualda 

Szydłowskiego – Przewodniczący Obrad p. Aleksander Werpachowski złożył mu w 

imieniu obecnych serdeczne podziękowania za 16 lat pracy na rzecz społeczności 

gminy Choroszcz. 

Pan Romuald Szydłowski dziękując przypomniał, jak ważnym dla niego i dla 

samorządu lokalnego była I-wsza i ta IV-ta kadencja, jak ważnym dla pozycji Gminy 

jest zabieganie o pozyskanie środków, o zwiększanie inwestycji i dochodów, a to 

wszystko dzięki zgodnej pracy w interesie mieszkańców. 

 

Ad. 3 – 

 

 Następnie Radny Senior przystąpił do ustalenia porządku obrad I sesji Rady 

Miejskiej w Choroszczy, który został przygotowany przez zwołującego sesję 

przewodniczącego rady poprzedniej kadencji Pana Romualda Szydłowskiego. 

 

Proponowany porządek obrad został przyjęty 15 glosami za. 

 

Ad. 4, 5 – 

 

 Przewodniczący Obrad przypomniał, że pkt. 1, 2, 3 porządku obrad uważa za 

zrealizowany i w związku z powyższym poprosił radnych o zgłaszanie kandydatur 

do Komisji Skrutacyjnej .Przypomniał, że osoby kandydujące nie mogą wchodzić w 

skład komisji skrutacyjnej.  

Zaproponował  zgłoszenie co najmniej 3 radnych do pracy w komisji. Skrutacyjnej. 

- Piotr Tymiński – zgłosił Janusza Sidorowicza 

- Ireneusz Jabłoński – zgłosił Kazimierza Cieśluk 

- Józef Waczyński – zgłosił Beatę Jeżerys 

- Robert Wardziński – zgłosił Rafała Ładę. 

 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie za wyjątkiem p. Beaty 

Jeżerys. 

Ponieważ zgłoszono 3 osoby - Przewodniczący Obrad stwierdził, że Komisja 

Skrutacyjna została powołana w zaproponowanym składzie – 15 głosów za. 

 

 Wybór Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Obrad p. Aleksander Werpachowski poprosił o  zgłaszanie 

kandydatów na funkcję Przewodniczącego Rady. 
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Aleksander Werpachowski –  

Zgłosił kandydaturę p. Piotra Pawła Dojlidy. 

Kandydat został przedstawiony jako osoba doświadczona gdyż jest to już IV 

kadencja pracy w samorządzie, kontaktowa, skuteczna w załatwianiu spraw. W  

czasie wyborów p. Dojlida uzyskał największą liczbę głosów – 278. Jest to osoba 

młoda, ale będąc już na emeryturze dysponuje czasem , który jest potrzebny do 

pełnienia tej funkcji.  

Kandydat wyraził zgodę. 

Robert Wardziński – 

 Zgłosił kandydaturę p. Beaty Marleny Jeżerys. 

Kandydatka posiada wyższe wykształcenie ekonomiczne. Jest osobą młodą, ale 

zaangażowaną społecznie gdyż skutecznie pełni funkcję sołtysa wsi Krupniki i z 

tego też względu zna dobrze problemy mieszkańców. 

Kandydatka wyraziła zgodę. 

 

Przewodniczący Obrad ogłosił 5 minutową przerwę w celu ukonstytuowania się 

komisji i przygotowania  kart do głosowania . 

Po przerwie poprosił komisję skrutacyjną o rozdanie kart do głosowania, a 

przewodniczącego komisji o krótkie przypomnienie zasad głosowania. 

Wybór dokonywany był poprzez skreślenie nazwiska kandydata, na którego nie 

głosowano a pozostawienie nie skreślonego nazwiska kandydata na którego 

oddawano głos. 

Przewodniczący komisji wyczytywał z listy z imienia i nazwiska obecnych na sesji 

radnych, a wyczytani podchodzili i wrzucali do urny karty do głosowania. 

Po wrzuceniu do urny karty przez ostatniego radnego – Przewodniczący Obrad 

ogłosił 10 minutową przerwę. 

 Po przerwie przewodniczący komisji p. Janusz Sidorowicz odczytał protokół z 

wyborów przewodniczącego Rady Miejskiej. 

 ( protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik do uchwały ) 

 

Przewodniczący pogratulował radnemu wybranemu na przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Choroszczy p. Piotrowi Dojlidzie  i następnie odczytał projekt uchwały 

w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

Uchwała została przyjęta 15 głosami za. 

 

 (uchwała Nr I/1/06 stanowi załącznik do protokołu , strona 19) 

Radny senior, w poczuciu dobrze spełnionego obowiązku, poprosił  

Przewodniczącego Rady o dalsze prowadzenie obrad. 
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Przewodniczący Rady p. Piotr Dpojlida poprosił o zgłaszanie kandydatur na 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

Beata Jeżerys – 

Zgłosiła kandydaturę p. Roberta Wardzińskiego. 

Kandydat posiada wyższe wykształcenie, jest radnym już drugą kadencję; młody , 

pełen energii, zaangażowany w pracę radnego. 

Kandydat wyraził zgodę. 

 

Tomasz Kraśnicki – 

Zgłosił kandydaturę p. Piotra Tymińskiego. 

Kandydat znany jest dobrze mieszkańcom jako działacz społeczny, dysponujący 

czasem i energią. Będzie dobrze wspierał Radę w jej działaniach. 

Kandydat wyraził zgodę. 

 

Robert Wardziński – 

Powołując się na art. 19 ustawy o samorządzie gminnym - zgłosił wniosek o 

rozszerzenie ilości wiceprzewodniczących Rady do 2 osób. 

 

Wniosek nie uzyskał akceptacji Rady: 

- za wnioskiem – 5 głosów,  

-  przeciw – 9 głosów, 

-  wstrzymało się – 1 glos. 

 

Wobec wyniku głosowania – p. Robert Wardziński wycofał swoją kandydaturę na 

wiceprzewodniczącego Rady. 

 

Przewodniczący Obrad ogłosił 5 minutową przerwę w celu przygotowania  kart do 

głosowania . 

Po przerwie poprosił komisję skrutacyjną o rozdanie kart do głosowania, a 

przewodniczącego komisji o krótkie przypomnienie zasad głosowania. 

Wybór dokonywany był poprzez: przeciw - skreślenie nazwiska kandydata, za -  

pozostawienie nie skreślonego nazwiska kandydata. 

Przewodniczący komisji wyczytywał z listy z imienia i nazwiska obecnych na sesji 

radnych, a wyczytani podchodzili i wrzucali do urny karty do głosowania. 

Po wrzuceniu do urny karty przez ostatniego radnego – Przewodniczący Obrad 

ogłosił 10 minutową przerwę. 

 Po przerwie przewodniczący komisji p. Janusz Sidorowicz odczytał protokół z 

wyborów wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej. 

 ( protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik do uchwały ) 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru 

wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Choroszczy. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów ). 

 

 

 (uchwała Nr I/2/06 stanowi załącznik do protokołu , strona 20) 

 



 7 

Ad. 6 – 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej p. Piotr Dojlida poprosił o zgłaszanie 

propozycji dotyczących składu liczbowego Komisji Rewizyjnej  Rady Miejskiej w 

Choroszczy. 

 

Józef Waczyński – 

Zaproponował 3-osobowy skład Komisji Rewizyjnej. 

 

Jacek Dąbrowski – 

Zaproponował by w skład Komisji Rewizyjnej weszło po jednej osobie z każdego 

Komitetu Wyborczego. 

 

Aleksander Werpachowski – 

Zwrócił uwagę, że poprzednie głosowanie pokazało iż w Radzie nie ma ugrupowań. 

 

Jacek Dąbrowski – 

Wobec tej uwagi zgłasza wniosek o powołanie Komisji Rewizyjnej w 5-cio 

osobowym składzie. 

 

 

Wobec braku innych propozycji , Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie 

zgłoszonej propozycji  ustalenia 3-osobowego składu Komisji Rewizyjnej. 

 

- za przyjęciem – 9 głosów 

- przeciw – 3 głosy 

- wstrzymało się –3 głosy. 

 

Mając na uwadze wynik glosowania , wniosek w sprawie 5-osobowego składu nie 

był głosowany. 

 

Na członków Komisji Rewizyjnej zgłoszono następujących radnych: 

 

 Adam Mikutowicz – zgłosił kandydaturę Tomasza Kraśnickiego. 

Kandydat cieszy się zaufaniem, pracował w poprzedniej kadencji i dał się poznać 

jako osoba solidna. 

Kandydat wyraził zgodę. 

 

Rafał Łada – zgłosił kandydaturę Beaty Marleny Jeżerys . 

Kandydatka jako jedyna jest świetnie przygotowana merytorycznie z racji wyższego 

wykształcenia ekonomicznego i pracy na Politechnice Białostockiej. 

Kandydatka wyraziła zgodę. 

 

Aleksander Werpachowski – zgłosił kandydaturę Ireneusza Jabłońskiego. 

Kandydat uzyskał podczas wyborów dużą ilość głosów – 241 co świadczy o 

poparciu społecznym, osoba znana jest również z zaangażowania społecznego. 

Kandydat wyraził zgodę. 

 

Jacek Dąbrowski - zgłosił kandydaturę Janusza Sidorowicza. 

Kandydat nie wyraził zgody. 
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Rada 15 głosami przyjęła zgłoszone 3 kandydatury w skład Komisji Rewizyjnej. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej. 

 

Adam Mikutowicz – zgłosił kandydaturę Tomasza Kraśnickiego. 

Kandydat wyraził zgodę. 

 

Robert Wardziński - zgłosił kandydaturę Beaty Marleny Jeżerys . 

Kandydatka wyraziła zgodę. 

 

Kandydaci otrzymali następującą ilość głosów: 

1/ Tomasz Kraśnicki : 

- za – 9 głosów, 

- przeciw – o głosów, 

- wstrzymało się – 6 głosów. 

 

 

2/ Beata Marlena Jeżerys : 

- za – 6 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 9 głosów. 

 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady stwierdził, iż przeszła kandydatura p. 

Tomasza Kraśnickiego na Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia składu 

liczbowego Komisji Rewizyjnej oraz wyboru członków Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Choroszczy. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów ). 

 

 (uchwała Nr I/3/06 stanowi załącznik do protokołu, strona 21) 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów ). 

 

 (uchwała Nr I/4/06 stanowi załącznik do protokołu, strona 22) 

 

 

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów na Zastępcę 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

 

Aleksander Werpachowski – zgłosił kandydaturę Ireneusza Jabłońskiego 

Kandydat nie wyraził zgody stwierdzając, że p. Jeżerys ma większe kompetencje w 

tym temacie. 
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Robert Wardziński - zgłosił kandydaturę Beaty Marleny Jeżerys . 

Kandydatka wyraziła zgodę. 

 

- za kandydaturą – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos. 

 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru Zastępcy 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów ). 

 

 (uchwała Nr I/5/06 stanowi załącznik do protokołu, strona 23) 

 

 

 

Ad. 8 – 

 

 Przewodniczący Rady wystąpił z propozycją powołania dwóch Komisji 

Stałych Rady , po 7 osób . 

W związku z powyższym jest propozycja ustalenia następujących Komisji Rady oraz 

przedmiotu ich działania : 

 

1/ Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa działającej w zakresie spraw : 

gospodarki finansowej gminy, budownictwa, gospodarki mieniem komunalnym, 

planowania przestrzennego, handlu i usług, przemysłu i rzemiosła , rolnictwa, 

leśnictwa, ochrony gruntów rolnych i ochrony środowiska 

 

2/ Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego działającej w zakresie 

spraw :  kultury, oświaty, ochrony zdrowia, pomocy społecznej, sportu , turystyki, 

bezpieczeństwa publicznego i ochrony przeciwpożarowej 

 

Wobec braku innych propozycji , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie ustalenia stałych Komisji Rady Miejskiej w Choroszczy i przedmiotu ich 

działania . 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów ). 

 

 (uchwała Nr I/6/06 stanowi załącznik  do protokołu, strona 24) 

 

 

 

Ad. 9 – 

 

 Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z prośbą o zgłaszanie swoich 

kandydatur do składu wybranej Komisji Rady . 

W tym celu  radni otrzymali listy z nazwami poszczególnych Komisji , na których 

mogli wpisać swoje kandydatury ( listy w załączeniu ). 
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Następnie odczytał projekt uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji 

Gospodarki , Finansów i Rolnictwa , w skład której wybrano radnych : 

- Piotra Tymińskiego 

- Aleksandra Werpachowskiego 

- Roberta Wardzińskiego 

- Adama Mikutowicza 

- Janusza Sidorowicza 

- Krzysztofa Zagórskiego 

- Beatę Marlenę Jeżerys 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów ). 

 

 (uchwała Nr I/7/06 stanowi załącznik do protokołu, strona 25) 

 

Następnie odczytał projekt uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji 

Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego , w skład której wybrano radnych : 

- Jacka Dąbrowskiego 

- Józefa Waczyńskiego 

- Tomasza Kraśnickiego 

- Kazimierza Cieśluka 

- Adama Skoblewskiego 

- Ireneusza Jabłońskiego 

- Rafała Ładę 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów ). 

 

 (uchwała Nr I/8/06 stanowi załącznik do protokołu, strona 26) 

 

 

Ad. 9 – 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad - Przewodniczący  Rady 

poprosił o zgłaszanie kandydatów na przewodniczących poszczególnych Komisji 

Stałych Rady. 

 

Na Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa zgłoszono 

następujących radnych : 

- Janusz Sidorowicz – zgłosił kandydaturę  Aleksandra Werpachowskiego – 

kandydat wyraził zgodę. 

 

- Beata Jeżerys – zgłosiła kandydaturę Krzysztofa Zagórskiego – kandydat 

wyraził zgodę. 

 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie zgłoszonych kandydatur : 

 

- za kandydaturą p. Aleksandra Werpachowskiego – 9 głosów, przeciw – 5 

głosów,  wstrzymało się – 1 głos 

- za kandydaturą p. Krzysztofa Zagórskiego – 5 głosów, przeciw – 0 głosów, 

-  wstrzymało się – 10 głosów. 
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Na Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

zgłoszono następujących radnych : 

 

- Kazimierz Cieśluk – zgłosił kandydaturę p. Józefa Waczyńskiego – kandydat 

wyraził zgodę 

- Robert Wardziński – zgłosił kandydaturę p. Rafała Łady – kandydat wyraził 

zgodę. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie zgłoszonych kandydatur : 

 

- za kandydaturą p. Józefa Waczyńskiego – 10 głosów , przeciw – 3 głosy, 

wstrzymało się 2 głosy, 

- za kandydaturą p. Rafała Łady – 6 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało 

się 9 głosów. 

 

 

Stefan Bielski –  

Zwrócił uwagę na niejasność przeprowadzonych głosowań na Przewodniczących 

Komisji Stałych Rady. Ze Statutu Gminy wynika, że przy głosowaniu zwykłą 

większością głosów przechodzi wniosek lub kandydatura, która uzyskała największą 

liczbę głosów „za”, w porównaniu z liczbą oddanych głosów „przeciw” bez 

wstrzymujących się. 

 

Biorąc pod uwagę powyższe wyjaśnienia - Przewodniczący Rady zaproponował aby 

głosować tylko na jednego kandydata. 

 

- za wnioskiem 13 głosów,  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 2 głosy. 

 

Za reasumpcją głosowania nad kandydatami na Przewodniczących Komisji Stałych 

Rady: 

- za wnioskiem – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 2 głosy. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie kandydatury p. Aleksandra 

Werpachowskiego na Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

– jako zgłoszonej w pierwszej kolejności: 

- za przyjęciem – 10 głosów, 

- przeciw – 4 głosy, 

- wstrzymało się – 1 głos. 

 

Z uwagi na wynik głosowania, nie głosowano kandydatury p. Zagórskiego. 

 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie kandydatury p. Józefa 

Waczyńskiego na Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa 

Publicznego – jako zgłoszonej w pierwszej kolejności: 

- za przyjęciem – 12 głosów, 
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- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 3 głosy. 

Kandydat p. Rafał Łada wycofał swoją kandydaturę. 

 

Wobec braku innych głosów , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady 

Miejskiej w Choroszczy. 

 

Rada podjęła przedmiotową uchwałę 15 głosami za. 

 

(uchwała Nr I/9/06 stanowi załącznik do protokołu, strona 27) 

 

Wobec braku innych głosów , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie wyboru Przewodniczącego  Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa 

Publicznego Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

Rada podjęła przedmiotową uchwałę 15 głosami za. 

 

 

(uchwała Nr I/10/06 stanowi załącznik do protokołu, strona 28) 

 

 

Ad. 10 – 

 

 Przewodniczący  Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów na  Zastępców 

Przewodniczących poszczególnych Komisji Stałych Rady. 

 

Na Zastępcę Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady 

Miejskiej w Choroszczy zgłoszono następujące kandydatury: 

 

Rafał Łada – zgłosił kandydaturę p. Roberta Wardzińskiego. 

Kandydat nie wyraził zgody. 

 

Tomasz Kraśnicki – zgłosił kandydaturę p. Adama Mikutowicza. 

Kandydat wyraził zgodę. 

 

- za kandydaturą – 10 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

-  wstrzymało się – 5 głosów. 

 

 

Wobec braku innych głosów , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie wyboru Zastępcy Przewodniczącego  Komisji Gospodarki, Finansów i 

Rolnictwa Rady Miejskiej w Choroszczy. 

Rada podjęła przedmiotową uchwałę 15 głosami za. 

 

 

(uchwała Nr I/11/06 stanowi załącznik do protokołu, strona 29) 

 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatur na Zastępcę  



 13 

Przewodniczącego  Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego Rady 

Miejskiej w Choroszczy. 

 

Aleksander Werpachowski – zgłosił kandydaturę p. Jacka Dąbrowskiego. 

Kandydat wyraził zgodę. 

 

- za przyjęciem – 15 głosów. 

 

 

Wobec braku innych głosów , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie wyboru Zastępcy Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i 

Bezpieczeństwa Publicznego Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

 Rada podjęła przedmiotową uchwałę 15 głosami za. 

 

 

(uchwała Nr I/12/06 stanowi załącznik do protokołu, strona 30) 

Ad. 11 – 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad Rady , Przewodniczący 

Rady p. Piotr Dojlida poprosił o zabranie głosu Zastępcę Burmistrza Choroszczy. 

 

 

Stefan Bielski – 

Jeśli chodzi o dietę przewodniczącego rady – są pewne ograniczenia w zależności od 

wielkości gminy. W naszej gminie jest to maksymalnie  75% stawki bazowej ( 

stawka bazowa   zł). Proponuje utrzymanie diety na tym samym poziomie. 

 

Wobec braku innych propozycji , Przewodniczący Rady poprosił o 

przegłosowanie zgłoszonej propozycji : 

- za przyjęciem – 15 głosów. 

 

 

Wobec braku innych głosów , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie ustalenia wysokości diety Przewodniczącemu Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

Rada podjęła przedmiotową uchwałę 15 głosami za. 

 

 

(uchwała Nr I/13/06 stanowi załącznik do protokołu, strona 31) 

 

 

 

Ad. 12 – 

 

  W dalszej kolejności realizowania porządku obrad – Zastępca 

Burmistrza omówił temat dotyczący ustalenia wysokości diet 

Wiceprzewodniczącemu Rady Miejskiej, przewodniczącym  Komisji, ich 

zastępcom oraz radnym Rady Miejskiej . 
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Stefan Bielski – 

Wyjaśnił, iż ostatnio obowiązujące diety były w następujących wysokościach: 

- wiceprzewodniczącemu Rady Miejskiej w Choroszczy w wysokości 14% 

kwoty bazowej określonej w ustawie budżetowej dla osób zajmujących 

kierownicze stanowiska państwowe na podstawie przepisów ustawy z dnia 23 

grudnia 1999 r. o kształtowaniu wynagrodzeń w państwowej sferze 

budżetowej, która wynosi 1726,74 zł; 

- przewodniczącym Komisji Rady Miejskiej w Choroszczy w wysokości 16%  

kwoty bazowej;  

- zastępcom przewodniczących Komisji Rady Miejskiej w Choroszczy w 

wysokości 13% kwoty bazowej; 

- radnym Rady Miejskiej w Choroszczy w wysokości 10% kwoty bazowej. 

Diety przysługują każdorazowo za udział w Sesjach Rady Miejskiej w Choroszczy 

oraz posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej w Choroszczy. Diety stanowią 

ekwiwalent pieniężny na pokrycie kosztów związanych z wykonaniem mandatu 

radnego , przewodniczących i wiceprzewodniczących Komisji stałych Rady 

Miejskiej oraz wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej i obejmują zwrot kosztów 

podróży z miejsca stałego zamieszkania do miejsca obrad Rady Miejskiej i z 

powrotem. 

 

 

Beata Jeżerys – 

Jej zdaniem dieta powinna pokrywać koszty wykonywania mandatu przez 

radnego. Radny powinien poznać dobrze podstawy prawne swego działania. 

Dieta przysługuje radnym na podstawie zapisów art. 25 ust. 4  ustawy o 

samorządzie gminnym – na zasadach określonych przez Radę radnemu 

przysługuje dieta i zwrot kosztów podróży, czyli prawnie powinni otrzymywać 

dietę, która pokrywałaby koszty wykonywania mandatu. Ważnym tu jest 

określenie co wiąże się z wykonywaniem mandatu radnego – mówi o tym art. 23 

ustawy o samorządzie gminnym: radny powinien kierować się dobrem 

wspólnoty, utrzymywać stałą więź z mieszkańcami, organizacjami, instytucjami, 

radnymi powiatowymi; przyjmować zgłaszane przez mieszkańców postulaty i 

przedstawiać je organom gminy i innym instytucjom do rozpatrzenia. Ponadto 

radny zobowiązany jest brać udział w pracach rady i jej komisji oraz innych 

instytucji samorządowych, do których został wybrany. Należy pamiętać, że 

zgodnie ze złożonym ślubowaniem radny powinien wykonywać swój mandat 

rzetelnie i uczciwie, a co za tym idzie nie tylko biorąc udział w posiedzeniach 

Sesji i komisji. Wobec powyższego zadaje sobie i innym pytanie: czy 

zaproponowana wysokość diet jest adekwatna do wykonywanych obowiązków – 

jej zdaniem nie, dlatego też wnioskuje o przyznanie diet miesięcznych w 

wysokościach liczonych od kwoty bazowej: 

- Wiceprzewodniczący Rady oraz Przewodniczący Komisji – 50% 

- Wiceprzewodniczący Komisji – 45% 

- radni – 40%. 
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Piotr Dojlida- 

Podziela opinię p. Jeżerys co do potrzeby aktywności radnego gdyż aby były efekty 

trzeba się dużo napracować – może niekoniecznie za pieniądze. 

 

Aleksander Werpachowski – 

W części również podziela zdanie p. Jeżerys, ale jego zdaniem na tej Sesji – pod 

nieobecność Burmistrza i biorąc pod uwagę koniec roku budżetowego – jest za 

wcześnie by rozmawiać o podwyżce diet. Wobec powyższego proponuje 

pozostawienie tych wysokości na dotychczasowym poziomie, do zastanowienia się 

nad proponowaną podwyżką. 

 

Piotr Tymiński- 

Zaproponował, aby temat ten pozostawić do rozpatrzenia na najbliższym posiedzeniu 

Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa.] 

 

Adam Mikutowicz – 

Wyraził zdanie, że byłoby dużym nietaktem rozpoczynanie pracy radnego od 

przyznawania sobie wynagrodzeń. Proponuje również przesunięcie tego tematu w 

czasie, po dyskusjach budżetowych. 

Beata Jeżerys – 

Rozumie stanowisko kolegów radnych i w związku z tym wycofuje swój wniosek z 

uwagi na nieobecność Burmistrza. Ma jednak nadzieję, że radni doceniają wagę 

problemu, który poruszyła. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie wniosku za utrzymaniem 

wysokości diet na dotychczasowym poziomie: 

- za przyjęciem – 13 głosów 

-    przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 2 głosy. 

 

 

Wobec braku innych głosów , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie ustalenia wysokości diet i zasad ich wypłaty wiceprzewodniczącemu Rady 

Miejskiej w Choroszczy, przewodniczącym komisji Rady i ich zastępcom oraz 

radnym Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

Rada podjęła przedmiotową uchwałę 15 głosami za. 

 

 

(uchwała Nr I/14/06 stanowi załącznik do protokołu, strona 32) 

 

 

Ad. 13 – 

Zapytania i wolne wnioski : 

 

Rafał Łada –  

 w związku z obecnie istniejącym podziałem m. Choroszcz na osiedla (istniejącym 

od lat 70-tych) – prosi o pisemną odpowiedź na następujące zagadnienia: 

1/ opisać podział administracyjny Choroszczy na osiedla – ulice, sektory, 

szacunkowa powierzchnia, struktura społeczna mieszkańców tych osiedli, 
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2/ wskazać , w ramach osiedli, położenie miejsc użyteczności publicznej – świetlic, 

parków itp., 

3/ czy były i czy są planowane zmiany podziału administracyjnego Choroszczy na 

osiedla. 

 

Tomasz Kraśnicki – 

Wniosek o postawienie zadaszonego przystanku na Placu Brodowicza z uwagi na 

pogarszającą się pogodę. 

 

Rafał Łada – dodał aby objąć tym działaniem wszystkie przystanki, na których nie 

ma zadaszenia. 

 

 

 

Robert Wardziński – 

Prośba o interwencję w sprawie postawienia znaku zakazu wjazdu i postoju 

samochodów ciężarowych typu TIR na ul. Powstania Styczniowego z uwagi na 

ewentualne szkody jakie samochody te mogą zrobić ze względu na swój tonaż. 

 

Jacek Dąbrowski – 

W imieniu mieszkańców Alei Niepodległości i okolic wnioskuje o ułożenie 

następnego „progu” ograniczającego prędkość na ul. Żółtkowskiej ( na zakręcie). 

 

Kazimierz Cieśluk – 

Prośba o przeprowadzenie rozmów z PKS-em celem przywrócenia kursów 

autobusów na trasie Choroszcz – Rogowo – Pańki – Ruszczany w godzinach 18-19 

oraz 7 rano w niedziele. 

 

Adam Skoblewski – 

Prośba o interwencję w sprawie dodania kursu o godzinie 18 z Barszczewa. 

 

 

Beata Jeżerys – 

W związku z opracowywaniem projektów na kanalizację sanitarną terenów 

położonych przy m. Białystok oraz końcem roku budżetowego zwraca się z 

wnioskiem o przygotowanie odpowiedzi : jakie są plany dotyczące wykonania 

kanalizacji na 2007 rok ( czy są i w jakim zakresie) ; jak w przyszłości zostanie to 

rozpisane na poszczególne miejscowości; do jakiego projektu, na wykonanie jakiej 

części i w jakiej miejscowości będą zgłaszane wnioski ? 

 

 

Stefan Bielski – 

Wyjaśnił, iż było zawarte porozumienie z m. Białystok i dwoma gminami 

ościennymi. Miało to być zrealizowane w 2006 r. jednak z uwagi na fakt, iż m. 

Białystok nie mogło partycypować w takim przedsięwzięciu i nie otrzymano 

środków z Funduszu Spójności – nie wykonano tego. 

Powstała nowa sytuacja z udziałem wszystkich gmin ościennych . Jeżeli ogłoszą 

możliwość zgłaszania wniosków aplikacyjnych – Urząd wystąpi z takim wnioskiem i 

po otrzymaniu środków przystąpi do realizacji inwestycji. 
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Józef Waczyński – 

Podziękował radnym za powierzenie mu tak zaszczytnej funkcji  Sprawą pilną, jego 

zdaniem, jest ustalenie zakresu zadań związanych z obchodami 500-lecia nadania 

praw miejskich dla Choroszczy. W związku z powyższym prosi o zgłaszanie do 

niego propozycji w tym zakresie oraz o cenne uwagi. Należy ustalić gminny plan 

obchodów uwzględniając udział szkół i innych placówek gminnych. Na zakończenie 

przypomniał, iż już kilka lat temu powstał kubek choroszczański, były loga związane 

z Jarmarkiem Dominikańskim, można to nadal kontynuować. Ukazała się 

„Choroszcz w rysunku” p. Pietruka, przygotowywany jest album fotografii, 

prawdopodobnie dojdzie do przygotowania monografii lub studiów. 

 

Podziękowania za dokonanie wyboru na Przewodniczących Komisji Rady złożyli p. 

Aleksander Werpachowski i Tomasz Kraśnicki oraz p. Piotr Tymiński – za wybór na 

Wiceprzewodniczącego Rady. Wybrani podkreślili, że będą starali się działać 

zgodnie ze złożonym ślubowaniem. 

 

Antoni Bogdan – 

Zwrócił się z prośbą o podjęcie odpowiednich kroków celem przedłużenia linii 103 

do cmentarza – 2,3 autobusy w godzinach popołudniowych. 

Następnie poruszył kwestię pływalni w Choroszczy – w roku 2007 miał być robiony 

projekt prośba więc o zainteresowanie się tej Rady tym tematem natomiast radni 

powiatowi będą starali się o pozyskanie środków. 

 

Piotr Tymiński – 

Wyjaśnił, że w sprawie przedłużenia linii 103 do cmentarza starania są czynione od 

kilku lat. Niestety z uwagi, że jest to droga powiatowa, a stan jej nawierzchni jest zły 

– wyklucza to  ustalenie kursu linii 103. W przyszłości przewiduje się budowę 

kanalizacji więc będą czynione starania o zrobienie dobrej nawierzchni i zatoki dla 

linii 103. 

 

Adam Radłowski – sołtys wsi Kruszewo 

Zaproponował by na Komisjach Rady poruszyć również kwestię diet dla sołtysów  z 

uwzględnieniem zaproszenia go na posiedzenia.  

Proponuje również by uwzględnić w programie Sesji zgłaszanie interpelacji przez 

sołtysów. 

Przy przygotowywaniu budżetu gminy na 2007 rok – uwzględnić wykonanie drogi 

powiatowej w Kruszewie. 

Prośba o wyjaśnienie, dlaczego Stowarzyszenie Otuliny Narwiańsko Parku 

Narodowego występuje w imieniu mieszkańców, również w jego imieniu, a on nie 

czuje się związany z ich działaniami. 

 

Tomasz Fiłończuk – sołtys wsi Klepacze 

Poruszył kwestię koszy na śmiecie – z uwagi na częste przypadki rezygnacji z koszy 

prośba o zorganizowanie kontroli posiadania koszy przez mieszkańców, a z uwagi na 

trudności w tym względzie – proponuje zatrudnienie dwóch strażników straży 

miejskiej. Ponieważ wiąże się to z kosztami o czym jest świadomy – propozycja 

następna aby opodatkować mieszkańców np. po 50 gr na ten cel. Jest pewny, że 

działania te wpłyną na poprawę stanu czystości lasów i poboczy dróg. 
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Mariola Fiedorczuk – sołtys wsi Mińce 

Wróciła do sprawy budowy basenu w Choroszczy – jej zdaniem należy się 

zastanowić nad priorytetami: basen dla mieszkańców Choroszczy czy droga dla wsi 

Mińce i Czaplino, które to nie mają dobrej drogi dojazdowej. 

 

Lucyna Białowieżec – sołtys wsi Kolonia Porosły 

Kontynuując temat basenu zwróciła uwagę, że mieszkańcy wsi Kolonia Porosły będą 

bardzo przeciwni temu pomysłowi ponieważ dla nich ważniejsze jest zrobienia 

odwodnienia terenu i kanalizacji. 

 

 

Ad. 14 – 

 

 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji , Przewodniczący Rady p. Piotr 

Paweł Dojlida ogłosił  zakończenie obrad I-wszej inauguracyjnej Sesji Rady 

Miejskiej w  Choroszczy. 

 

 

   Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

        Piotr Paweł Dojlida 
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Poprawka wniesiona do protokołu Nr I/06 z dnia 26 listopada 2006 

r. str. 11– na wniosek radnego Roberta Wardzińskiego zgłoszony na 

II Sesji  Rady Miejskiej w Choroszczy  w dniu 20 grudnia 2006 r. 

 
 

„Robert Wardziński – 

Mam pytanie: czy sensowne jest głosowanie wszystkich radnych jeśli komisje są 

siedmioosobowe? Czy komisje nie mogą spośród siebie, na jakimś zebraniu, wybrać 

przewodniczącego? 

 

Stefan Bielski- 

Jest to wymóg ustawowy i statutowy. 

 

Robert Wardziński – 

Dobrze, a wiceprzewodniczącego komisji też? 

 

Stefan Bielski – 

Też. 

 

Robert Wardziński- 

To dlaczego nie robiliśmy tego na poprzedniej kadencji, zastępców nie wybieraliśmy 

na Sesji. 

 

Piotr Dojlida – 

Tak samo robiliśmy w ostatniej kadencji. Rada wybierała przewodniczących komisji 

i zastępców również. Są na to dokumenty, jest wszystko do sprawdzenia, pamięć jest 

omylna.” 

 

 


